
 

Kolešovice jsou staré sídliště. Již v pravěku tu žil lid 
mladší doby kamenné. Pásková keramika, kamenné 
sekery, hrob skrčence a jiné nálezy na 
Okrouhlici svědčí o pravěkém osídlení. 
Mnohými jinými nálezy z doby latén-
ské a římsko provinciální můžeme 
zdůvodnit mínění, že jsou  Kolešo-
vice, snad s určitými přestávka-
mi,  trvalým sídlištěm již po 
dobu 5 000 let. Blíže kostela 
bylo odkryto slovanské pohře-
biště ze 7. – 10. století našeho 
letopočtu. Jsou tedy Kolešovi-
ce jedním z nejstarších míst na        
Jesenicku. Na počátku 14. sto-
letí  byla ves rozdělena na něko-
lik vladyckých dvorů. Roku 1318 
sedí tu Vojslav,  roku 1325 Přech. 
V roce 1363 měli kostelní právo 
Fremut z Krásného Dvora, Bořita 
Pešek a Vaněk z Kolešovic. Roku 1370 je 
jmenován jen Ota z Chrástu a rytíř Racek 
z Kolešovic. V 15. století jsou známi na Plzeňsku 
vladykové z Kolešovic. V erbu měli podkovu. Roku 

1396 držel Kolešovice Albrecht starší Lubštejnský 
z Kolovrat a po něm od roku 1416 Jan, který též vlastnil 

Bezděk u Žatce. Když němečtí křižáci r. 1421 oblé-
hali Žatec, byl Bezděk spálen. Jan předtím ze-

mřel a vdova Scholastika utekla se služebníky 
a dobytkem do Kolešovic. Do kolešovické 
tvrze se uchýlili před křižáky také ostatní 
obyvatelé. Mezitím však do Kolešovic 
vnikli vojáci pana z Plavna, stoupence 

císaře Zikmunda. „Pobravše dobytek a „Pobravše dobytek a „Pobravše dobytek a „Pobravše dobytek a 
vozy kladli na ně co kde zastihli, také vozy kladli na ně co kde zastihli, také vozy kladli na ně co kde zastihli, také vozy kladli na ně co kde zastihli, také 
nananana    tvrztvrztvrztvrz vloudivše se,vloudivše se,vloudivše se,vloudivše se, pobrali paníno i pobrali paníno i pobrali paníno i pobrali paníno i 
lidské, co tu schovalilidské, co tu schovalilidské, co tu schovalilidské, co tu schovali…“ Tak o té věci 
vypovídali r. 1464 starší lidé Doubek, 
rychtář, Jan Pátkovic, Jan Hovorka, 
Bárta a Pavel, všichni z Kolešovic. 

 

Toto je jen krátký úvod do dějin Kolešovic. Je 
přepsán z knihy Karla Fibigera „Dějiny Jesenic-

ka“. V dalších číslech Kolešovických listů budeme 
v dějinách pokračovat a kdo má opravdový zájem, ať 

si úvod schová a později přidá k dalším částem.                                                      
              -li- 

ročník  I.           číslo 2 / 2009  

 

 Březen, za kamna vlezem,  
 

říká jedno staré přísloví.  A protože březen je Měsícem knihy, lezli  možná lidé „za kamna“ s knížkou. V  po-

slední  době je březen   Měsícem nejen knihy, ale i   internetu. Že bychom za kamna lezli  s notebookem? Já 

bych dala určitě přednost pěkné knížce. A potřebu čtení si  uvědomují i  naši přední odborníci na výchovu 

dětí.  Proto byl vyhlášen projekt „Celé Česko čte dětem“. Účastní se ho herci,  zpěváci,  sportovci,  ředitelé i  

podnikatelé a jen tak namátkou uvádím pár jmen: Michal Horáček,  Zdeněk Svěrák, Aneta Langerová.  Nej-

důležitější v tomto projektu jste však  vy -  rodiče či prarodiče. Čtení dětem je způsob, jak projevit dítěti 

zájem o ně, jak rozvinout jeho jazykové schopnosti a hlavně představivost,  a jak ho nenápadně, ale celoži-

votně přivést ke knize .   Právě proto, by měli rodiče číst svým dětem každodenně. Je to pro dítě lepší in-

vestice než drahý mobil  nebo značkové oblečení .  Je to investice do rozvoje osobnosti  našeho vztahu 

s nimi, i  tichá investice lásky. A tak tedy schovejte, prosím, na čas všechny ovladače – televize, videa, pře-

hrávačů CD i myšky počítačů. A bez ohledu na to, kolik máte práce, sedněte s dětmi  třeba k těm  kamnům 

nebo radiátorům a čtěte jim alespoň 20 minut denně. Věřte, že televize ani počítač dítě neobe-

jme,nepřitulí,  neodpoví na dotazy. Při předčítání se dítě cítí  v bezpečí,  cítí  se být důležité a milované.  A to  

je to, co naše děti potřebují nejvíc.                                                  -li-   

            



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e — č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

 Na pracovní poradě dne 9. 2. 2009 bylo krom jiného projednáno:                     
- návrh senátora M. Chládka uspořádat v obci besedu na téma“kriminalita v obci“                                                                                  
- byla podána informace o řešení stížnosti spoluobčanů na porušování OZV o volném pohybu psů na veřejném prostranství         
- kalkulace věcných nákladů na vaření jídel pro žáky ZŠ a MŠ                                       
- vítání občánků narozených v roce 2008 proběhne dne 6. 3. 2009 od 15,30 hodin                                                                   
- bylo dáno na vědomí, že v naší obci proběhne dotazníkové šetření Českého statistického úřadu                                                                      
- návrh rozpočtu mateřské školy na rok 2009                 
- podání žádosti o zařazení do seznamu na MZe na výstavbu kanalizační stoky v části obce                                                                
- starosta v kostce seznámil zastupitele s průběhem sestavování návrhu rozpočtu na rok 2009              
- v letošním roce je záměrem provést statické zabezpečení kapličky sv. J. Nepomuckého ve Zderazi. Na tuto akci je třeba mít           
stavební povolení, proto bude zadáno vypracování projektové dokumentace.                    
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Kučera, Procházka, Hrenák, Kovář    

Na pracovní poradě dne 23. 2. 2009 bylo mimo jiné projednáno:               
- domluven termín konání besedy se senátorem Chládkem, zastupitelé roznesou pozvánky do domácností                                                                            
- J. Čečrdle a J. Kučera seznámili přítomné s  jednáním s nájemci uhelných skladů                                                                             
- byl předložen záměr na smýcení 5 stromů v obci Zderaz a topolového stromořadí v obci Heřmanov                                             
- za účelem vypracování projektové dokumentace  na  kapličku sv. Jana Nepomuckého byl osloven ing. J. Satranský                                      
- na základě jednání s Úřadem práce v Rakovníku se předpokládá vytvoření 6 pracovních míst na VPP                               
- zastupitelka J. Poděbradská podala zprávu o proběhlé inventuře v základní a mateřské škole                                                 
- domluven termín konání veřejného zasedání na 24. 3. 2009 od 18 hodin                             
- podána informace, že i nadále trvá zájem ing. Hájkové o zakoupení 2 stavebních parcel v lokalitě  „Na Tržišti“                     
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Štilerová, Poděbradská, Procházka, Hrenák, Kovář, Kučera   

Na pracovní poradě dne 9. 3. 2009 bylo také projednáno:                                                                                                                     
- konání Military show dne 15. a 16. 8. 2009 za přítomnosti p. Černého, který přítomné seznámil s programovou náplní                
- podrobný návrh rozpočtu na rok 2009, který bude projednán a schválen na veřejném zasedání                                                      
- kontrola KHS Rakovník ve sběrném dvoře                                                                                                                                        
- kácení stromů ve Zderazi a v Heřmanově                                                                                                                                          
- přijetí žádosti o dotaci na výstavbu kanalizace s programu MZe                                                                                                      
- vytvoření sedmi pracovních míst dotovaných Úřadem práce Rakovník                                                                                            
- provozování pojízdné prodejny v obci Zderaz a Heřmanov                                                                                                         
Přítomni:  Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová,   

Veřejné zasedání Zastupitelstva obce Kolešovice se koná dne 24.března 2009 od 18 hodin na přísálí kulturního domu. 
Hlavním bodem programu je projednání  a schválení rozpočtu na rok 2009.  Předpokládané příjmy rozpočtu činí 11.807.034,75 
Kč, výdaje 32.806.491,75 Kč. Rozpočet je navržen jako schodkový. Schodek ve výši 20.999.457,00 Kč bude kryt přebytkem 
hospodaření z minulých let ve výši 10.999.457,00 Kč a úvěrem na výstavbu ČOV ve výši 10.000.000,00 Kč.  Investiční prioritou 
na rok 2009 je výstavba ČOV a kanalizace, na kterou je v rozpočtu vyhrazena částka 22.201.667,00 Kč. 

 

 
Zasloužilý hasič 
 
V minulém roce bylo uděleno nejvyšší hasičské vyznamenání  našemu 
členu panu Oskarovi Havlíkovi.  Slavnostní udílení  vyznamenání se 
konalo 23. 6. 2008 v Hasičském centru v Přibyslavi. Pro práci v požár-
ní ochraně v Kolešovicích, ho v roce 1961 přesvědčil tehdejší jednatel 
sboru Miloslav Závodský. Krátce po té, co do sboru  vstoupil, se zapo-
jil do přestavby staré stodoly u kostela na hasičskou zbrojnici, která 
slouží dodnes. V letech 1974 až 1982 byl  materiálně- technickým 
referentem, to znamená, že měl na starost hasičskou   výzbroj a vý-
stroj. Zúčastňoval se také cvičení a soutěží. Jak sám říká, zajímavé 
bylo připravovat námětová požární  cvičení jako reálné situace, např. 
nácvik zásahu v budovách zemědělského družstva apod.  V letech 
1982 – 1991 byl předsedou požárního sboru v Kolešovicích. Ani dnes 
ve své činnosti ve sboru neustává. Zúčastňuje se všech členských 
schůzí a podílí se na aktivitách sboru, např.  jako pomocný rozhodčí 
při prvních kolech požárního sportu. Každoročně pomáhá s přípravou 
plesu nebo už tradiční kolešovické soutěže. 

Kolešovická soutěž 
 
V sobotu 18. dubna proběhne již osmý ročník     
Kolešovické soutěže.  Ta je pořádána místním    
sborem dobrovolných hasičů, obcí Kolešovice a 
okrskem č. 4  pro zásahové jednotky sborů           
dobrovolných hasičů. V praktických disciplínách 
jsou prověřeny jejich dovednosti, technické znalosti 
a rychlý úsudek. To vše pak mohou zúročit při sku-
tečných zásazích. Začínáme tradičně v jednu hodinu 
odpoledne před místní hospodou, kde družstva sou-
těžní klání zahájí štafetou 6 x 60 metrů.  Pak 
se přesunou k zámeckému rybníku, kde absolvují 
další disciplínu – dálkovou dopravu vody. Odtud již 
pokračují hasičským autem k plnění dalších         
disciplín v okolních obcích. Poslední disciplína se 
koná opět v Kolešovicích – jedná se o běh požárnic-
ké všestrannosti parkem s cílem před hospodou. 
 

Za SDH, Jaroslava Čečrdlová  

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  v  K o l e š o v i c í c h  



 

Zeptali jsme se pana starosty:         
 
Novela chodníkového zákona. 

V prvním čísle Kolešovických listů jsem odpovídal na otázku: Kdo je odpovědný za úklid chodníků? Od vydání tohoto čísla  
uplynulo několik týdnů a dnes je již ve vzduchu cítit jaro. Sněhové nadílky se ovšem můžeme dočkat ještě  i v dubnu. Tak jako 
se zřejmě dočkáme novely zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních komunikacích. Předkladatel novely senátor J. Kubera připomí-
ná, že „už sama skutečnost, že vlastník nemovitosti má odpovídat za škody vzniklé na přilehlém chodníku, který mu nepatří, je 
absurdní a je v rozporu s civilistickou zásadou, že za své vlastnictví odpovídá především vlastník“. Dle mého názoru je přede-
vším v našem státě absurdní to, že vlastník místních komunikací, v našem případě na základě pasportu místních komunikací a 
územního plánu tedy obec Kolešovice, není vždy vlastníkem pozemků pod těmito komunikacemi. Značná část pozemků pod 
chodníky je ve vlastnictví státu a kraje. Některé ve vlastnictví fyzických osob, tedy spoluobčanů. V případě přijetí novely do-
jde, dle mého názoru, k paradoxní situaci, kdy vlastník nemovitosti bude zbaven povinnosti uklízet přilehlý obecní chodník a 
naopak obec bude muset uklízet pozemek, který jí nepatří. To pan senátor zřejmě neví, protože je odtržen od reality všedních 
dnů stejně tak, jako byla předrevoluční politická garnitura. Kdyby to věděl, musel by odpovědět na otázku, který vlastník bude 
odpovídat za škody. Vlastník pozemku (nemovitosti), či vlastník chodníku (stavby)? 

Co se týče situace okolo samotného zimního úklidu chodníků, která nastane po přijetí novely zákona, vedou se na toto téma  
rozsáhlé diskuse též v odborných časopisech, které obec odebírá. Lze říci, že názory starostů menších obcí si jsou velmi podob-
né. Při náhlém napadnutí většího množství sněhu a tvorbě ledovky nastává problém tuto závadu ve schůdnosti chodníků 
v přijatelné době a za přijatelný peníz odstranit, pokud ji bude muset v celém rozsahu zajistit obec. Ta není schopna ze dne na 
den zajistit dostatečný počet lidí na ruční úklid. Při zajištění této povinnosti prostřednictvím firmy, zřejmě by si účtovala i po-
hotovost, bude nutno vyčlenit finance v obecním rozpočtu, které v současné době jdou do investiční výstavby. Proto bychom 
měli používat selský rozum našich předků a považovat za svou morální povinnost mít i nadále  před svým domem uklizeno.  
Samozřejmě pokud nám naše fyzické síly stačí. Řada spoluobčanů již těžkou práci nezvládne. Zde musí nastoupit obec a úklid 
zajistit. Pevně věřím, že novela „chodníkového zákona“ nepřinese do naší obce nic nového a celoroční údržba chodníků bude 
probíhat tak jako doposud, a že všichni budeme považovat za věc cti mít svou obec uklizenu, bez nečistot a v létě posekanou 
trávu. To vše v rámci svých možností hlavně před svými nemovitostmi. Díky všem, kteří tak činí již nyní. 

           Martin Dvořák 

B e s e d a  s e  s e n á t o r e m  

V kulturním domě se v úterý 3. března 2009 uskutečnila 
beseda občanů Kolešovic se senátorem PhDr. M. Chlád-
kem o kriminalitě v naší obci. Zúčastnili se jí i zástupci 
PČR  nprap. R. Černý, tiskový mluvčí PČR; kpt. Ing. J. 
Jurgovski, vrchní komisař Územního odboru pořádkové 
policie   Rakovník; npor. R. Svatoň,  zástupce vedoucího 
pro Obvodního oddělení Hořesedly; M. Dvořák, starosta 
obce; J. Čečrdle místostarosta obce a  zastupitelé obce Jiři-
na Poděbradská, Tomáš Hrenák, Jaroslav Kučera. Beseda 
byla iniciována stížnostmi zaměstnanců a obyvatelů  zdej-
šího Domova a občanů, kteří se necítí v  Kolešovicích bez-
pečně. Všechny přítomné úvodem přivítal starosta obce a 
předal slovo mluvčímu PČR. Mluvčí policie přítomné úvo-
dem seznámil se statistikou a problémy se  kterými se potý-
kají a uvedl některé příklady ze své práce. Dále uvedl, že 
loňský rok byl pro Obvodní oddělení Hořesedly kritický. 
Došlo k odchodům policistů,  ke sloučení s Obvodním od-
dělením Jesenice a nástupem nových mladých policistů bez 
potřebných zkušeností. Obvody, o které se starají jsou roz-
sáhlé a jejich  pravomoci nejsou  takové, jaké si občané 
představují. Opora v zákoně je nedostačující. Trestná čin-
nost se těžko prokazuje, často chybí svědci (nedostatečná 
ochrana svědků). Tento problém je ale celorepublikový. 
Statisticky se Kolešovice trestnou činností nevymykají 
průměru. V loňském roce došlo v naší obci k 8 trestným 
činům. Po mluvčím policie si vzal úvodní slovo pan sená-
tor a zdůraznil, že se  zasadí, aby se situace nezhoršovala a 
aby Rakovnicko      bylo  bezpečné místo pro život. 
Problematika je mu dobře známa a bylo vidět, že se o dění 
ve svém  obvodě opravdu zajímá a snaží se problémy řešit. 
Zajímal se o podrobnosti jednotlivých přestupků a trestních 
činů. Pak dostali slovo kolešovičtí občané. Že mají na srdci 

spoustu problémů bylo v diskuzi slyšet. Dotazy se týkaly řeše-
ní některých problémů, které nás tíží. Z nich například soužití 
s nepřizpůsobivými občany, které v naší obci máme a někdy 
zdlouhavé šetření trestních činů na což se ptali ti, kterých se 
taková nepříjemnost týkala. Pan senátor  a policisté trpělivě 
naslouchali, zapisovali, společně fundovaně odpovídali a vy-
světlovali. Policisté upozornili na nešvar, který se v současné 
době objevuje a to je jízda čtyřkolek v přírodě, kde dochází 
k poškozování cest, rostlin a lesního porostu. Závěrem se  
přítomní shodli, že je nutné začít s řešením ve školách,  zajis-
tit častý dohled problematických míst, potřebná je součinnost 
občanů, věnovat se prevenci. Pan senátor navrhl zvýšit počet 
příslušníků městské policie v Rakovníku s tím, že by někteří z 
nich zajišťovali dodržování pořádku i v obcích mimo město. 
Je však potřeba, aby se obce na jejich finančních nákladech 
podílely. Pokud by se spojilo několik obcí                          
dohromady, nemusely by být příspěvky tak velké.  
Teď už bude záležet pouze na zastupitelích jednotlivých   
obcí ,  zda se  nabízeného návrhu chopí  a                                
zd a  b ud e  mo ž n é  t en to  ná vr h  r ea l i zo v a t . 
Přítomnosti senátora využili občané i k dotazům, týkajících se 
například poskytování sociálních dávek, alternativních trestů, 
našeho zdravotnictví a placení poplatků v lékárnách. I tyto    
dotazy pan senátor trpělivě vysvětloval. Přítomní ocenili, že 
někdo z politiků má o dění v obci zájem a snaží se pomoci. 
Na konci došlo i na humor, který dokazoval pohodu při bese-
dě. Beseda se protáhla přes plánovaný termín a lidé oželeli i 
lákavý televizní program. Takových setkání by mělo být víc. 
„Škoda, že v takovém počtu a s takovým zájmem nepřicházejí 
občané na veřejná zasedání“  posteskl si          
starosta obce, když se loučil s přítomnými.                                                                                     
    Redakční rada KL 

 



 

Okresní přebor dospělých  

28.3.09  15 hodin                              
ČLK – FK Hředle                        
11.4.09   16,30 hodin                               
ČLK – TN Rakovník B                    
25.4.09  17 hodin                              
ČLK – Olma Rakovník                          
9.5.09  17 hodin                               
ČLK – ESTA Oráčov                       
23.5.09  17 hodin                              
ČLK – Sokol Branov                             
6.6.09  17 hodin                                
ČLK – TJ Čistá                                
20.6.09  17 hodin                              
ČLK – FC Po Olešná                                            

 

Okresní přebor dorostu:  

18.4.09 10:00 hodin                          
ČLK – FC Jesenice                             
2.5.09 10:00 hodin                              
ČLK – FK Kněževes                            
16.5.09 10:00 hodin                          
ČLK – TJ Roztoky                              

Okresní pohár dorostu                      
30.5.09 10:00 hodin                          
ČLK – FK Kněževes                           
6.6.09 10:00 hodin                           
ČLK – FC Jesenice   

 

Okresní soutěž žáků:  

11.4.09 10:00 hodin                           
ČLK – TJ Čistá                              
25.4.09 10:00 hodin                          
ČLK – TJ Mutějovice                           
9.5.09 10:00 hodin                               
ČLK - ESTA Oráčov                                
16.5.09 10:00 hodin                                
ČLK – Sokol Mšec                                       

Okresní pohár starších žáků                      
13.6.09 10:00 hodin                          

Z i m a  s k o n č i l a ,  d o m á c í  f o t b a l o v ý  t r á v n í k  o t e v í r á  s v é  b r á n y :    

Představení pro děti i dospělé 

Divadelní soubor Tyl Čistá představil v sále místního kulturního domu 
v neděli 8. března 2009 od 15 hodin představení „ O Šípkové Růžence 
aneb kouzelné divadlo“. Představení bylo kouzelné přesně tak,  jak je uve-
deno v názvu. Diváků se sešlo opravdu hodně a představení se všem, hlav-
ně dětem, líbilo a jistě se těší na další.                                  JP 

                                                                                                                      

Odpoledne s regionálním rádiem 

Rádio Region uspořádalo ve středu 
25.února 2009 odpoledne filmové předsta-
vení pro občany. Film si přítomní diváci 
vybrali při příchodu na promítání. 
Z nabídky filmů: Bobule, Chyťte doktora, 
U mě dobrý, Gympl a ROMing, získal nej-
více hlasů film Bobule. V sále místního 
kulturního domu se sešli ti, kteří chtěli 
shlédnout některý z nabízených filmů a 
prožít odpočinkové odpoledne.     Promíta-
ný film se líbil a všichni odcházeli 
s hezkým zážitkem. Deset vylosovaných 
získalo reklamní šálu. Ti co zůstali           
d o m a  u d ě l a l i  c h y b u .                                                                                                                           
                                  
                    JP 

Vítání  občánků 

Na místním obecním úřadě jsme 6. března 
2009 společně s panem starostou a dětmi 
z mateřské školy přivítali naše nové     
občánky. Slavnostního vítání se zúčastnili  
rodiče s dětmi. Tatínek Jaroslav Čečrdle 
s dcerou Alicí, rodiče Lucie a Ivan Fideso-
vi se synem Jakubem a rodiče Jiří Záhořík 
a Martina Kadlčíková s dvojčátky Adélou 
a Ondřejem. Drobné dárky od České pošty 
a postžirový účet MINI v hodnotě 500,-
Kč, které věnovala Obec Kolešovice 
s dětskou knížkou a květinou pro maminky 
předal rodičům a dětem pan starosta.

 

 JP 

                                                                                                                   

Dětský maškarní  bál 

Český svaz žen Kolešovice v masopustním čase pořádal v kulturním domě ve 
spolupráci s panem Ladrou maškarní bál pro děti z naší obce i okolí. V únoru 
je ještě nevlídné počasí a tak rodiče  prožili hezké nedělní odpoledne se svými 
dětmi. 15.února jste na tanečním parketě mohli vidět princeznu, prince, čer-
nokněžníka, berušku, zdravotní sestřičku, nevěstu a další. Ve zhruba dvouho-
dinovém programu děti tančily, soutěžily a doprovázející je sledovali  
z přísálí. K dobré zábavě dětí patří oblíbená tombola, která byla plná malých 
dárečků a sladkostí. Z maškarního bálu, na kterém bylo letos více návštěvníků 
než v minulém roce, odcházeli všichni s dobrou náladou. Karneval se dětem i 
rodičům líbil a jistě se těší na další v příštím roce.             JP 

Seniorské podvečery 

Kdo myslí, že se místní senioři neumějí  bavit, tak se mýlí. Letos to bude již 
deset let, kdy se nám v hlavě zrodila myšlenka na  posezení  při hudbě a tak 
jsme nápad v krátké době zrealizovaly. Naše podvečery se konají v restauraci  
Kino přibližně třikrát do roka.  Nejprve  jsme je zajišťovaly samy, v poslední 
době je pořádáme s Obecním úřadem, který nám na tyto akce finančně přispí-
vá.  Ale  nejsou to podvečery pouze pro seniory. Přijít může každý, kdo má 
rád dobrou zábavu a příjemné posezení při hudbě muzikantů S-Bendu.       
S r d e č n ě  v á s  v š e c h n y  z v o u  p o ř a d a t e l k y                                                               
  Eva  Podolková ,  Eva Procházková a Lenka Štillerová 

Srdečně zveme všechny fanoušky! 



 

Dnes bych se chtěla podělit o informace, které 
se týkají provozu a činnosti knihovny. Uživa-
telem knihovny se může stát každý občan na 
základě podané přihlášky a ověření  údajů 
knihovníkem dle osobních dokladů uživatele. 
Knihovna vyžaduje k registraci jméno, pří-
jmení, bydliště a u dětí do 15 let písemný 
souhlas zákonného zástupce. Na základě 
těchto údajů je vystaven průkaz čtenáře a po 
uhrazení  poplatku  ve výši 10 Kč / rok je 
možno začít využívat služeb knihovny.  Vy-
půjčování dokumentů se řídí pravidly Kni-
hovního řádu, který je platný pro veřejné 
knihovny .                                           

Několik čísel z naší knihovny:               
V roce 2008 bylo zaregistrováno celkem 50 
čtenářů. Z toho  celá polovina byli čtenáři do 
15 let. Všichni dohromady si vypůjčili 1040 
knih. Nejvíce oblíbená je beletrie , která  čini-
la asi ¾ všech výpůjček – 749 ks. Dále bylo 
zapůjčeno 162 ks naučné literatury, 126 ks 
dětských knih a 102 ks časopisů. V průměru si 
tedy každý čtenář za rok půjčil 21 titulů. 
Dnem, kdy nás můžete navštívit je čtvrtek od 
14.30 - 18.00 hodin.  Jelikož práci knihovnice    
vykonávám při zaměstnání a pracuji na smě-
ny, může se stát, že některý čtvrtek je zavřeno. 
Uvádím tedy dny pro nejbližší období :          
19.3.    26. 3.    1.4.     16.4.   23.4.   30.4.     

Na vaši návštěvu se těší Helena Kalíková 

 

 

 

                                                                             

     K N I H O V N A  K O L E Š O V I C E                    

 

LEDEN 
      

TEPLOTY V LEDNU [°C] 

Rok Max. Datum Min. Datum Průměr 

2006 4,5 20.1.2006 -16,5 24.1.2006 -5,81 

2007 13,5 10.1.2007 -8,5 26.1.2007 4,03 

2008 11,5 19.1.2008 -1,5 30.1.2008 3,84 

2009 5 18.1.2009 -15,5 8.1.2009 -3,88 
      

SRÁŽKY V LEDNU [l/m2] 

Rok Celkové Max. Datum     

2006 9,5 8,0 18.1.2006     

2007 30,5 6,0 25.1.2007     

2008 23,5 7,0 6.1.2008     

2009 10,5 5,0 21.1.2009     
      

ÚNOR 

      

TEPLOTY V ÚNORU [°C] 

Rok Max. Datum Min. Datum Průměr 

2006 8,5 19.2.2006 -17 5.2.2006 -8,01 

2007 15,5 18.2.2007 -4 12.2.2007 2,97 

2008 16,5 24.2.2008 -11 17.2.2008 2,92 

2009 10,5 28.2.2009 -10 19.2.2009 -0,07 
      

SRÁŽKY V ÚNORU [l/m2] 

Rok Celkové Max. Datum     

2006 14,5 5,0 16.2.2006     

2007 24,5 10,0 8.2.2007     

2008 7 4,0 6.2.2008     

2009 22 3,0 22.2.2009     

J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

O d p o v í d á m e  n a  v a š e  p ř i p o m í n k y :  

Pokud  nám zbude jen trochu místa, zařadíme do KL i něco z historie naší obce. A to z „Dějin Jesenicka“ a kroniky, 
kterou před lety psal p. Herink a p. Král.                                                                                                                     
Nenapsali  jsme právě o vaší organizaci? Nebojte se, časem se dostane na všechny. Určitě i na vás!                       
Nedostaly se na vás KL? Bylo jich vydáno 120 ks, 18 se musí  povinně odeslat do archivů, celostátních knihoven 
apod. Zbytek byl rozdělen do obchodů , Domova , Zderazi  a místní knihovny. Pokud máte opravdový zájem, může-
te si je půjčit v knihovně  nebo přečíst na internetových stránkách.                                                                                
Kolik stojí vydávání KL? Redakční rada pracuje zdarma, takže náklady na papír a náplň tiskárny.                               
Chtěli jste znát přehled počasí v Kolešovicích. Podařilo se nám získat ke spolupráci p. Petra Ransdorfa, který již 
několik let zaznamenává teploty i srážky v naší obci. Proto si už dnes můžete porovnat počasí za poslední 4 roky. 
Panu Petru Ransdorfovi děkujeme.  



 

Pěvecká soutěž  K  F A K T O R 

Kvalifikační pěvecká soutěž K FAKTOR         
proběhla v naší škole 24. února 2009                  
odpoledne. Cílem této soutěže bylo, tak jako 
ve známé televizní soutěži, najít talenty. 
Zájem dětí o soutěž byl velký. Soutěžící 
zpívali písně dle svého výběru s hudebním 
doprovodem a někteří bez doprovodu.     
Porotkyním, p. učitelkám J. Kreislové,         
J. Poděbradské a T. Veselé, se těžko rozho-
dovalo, ale osm postupujících do finále vy-
braly.  

V I. kategorii (1.-3. třída) postoupili soutěží-
cí Kateřina Pelikánová a Nela Týčová. Ve 
II. kategorii (4.-9.třída) postoupili Roman 

Marek, Denisa Holanová, David Vaňha, 
Michaela Křížová, Nathalie Skleničková. 
Soutěžící skupiny Brooklyn ve složení Len-
ka Berkyová, Lucka Berkyová, Šárka Malá, 

Jan Gábor a Jakub Hvorečný se finále zú-
častnili v kategorii skupin. Finále soutěže 
proběhlo během dětského karnevalu v soko-
lovně v Kněževsi 1. března 2009 od 14. 
hodiny.  

Výkony soutěžících z kvalifikačních kol, 
která proběhla v naší škole a v Kněževsi 
hodnotili přítomní hosté formou hla-
s ů  j e d n o t l i v ý m  s o u t ě ž í c í m .                     
Zástupci naší školy byli úspěšní. V II. kate-
gorii získala hlavní cenu Michaela Křížová a 
v kategorii skupin se umístila na prvním 
místě skupina Brooklyn, která zpívala bez 
Šárky Malé. Všichni měli velkou radost 
z hlavní ceny. Vítězstvím ve finále získali 
letní pobyt u moře v Itálii.                      JP                                                                            

 Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

Z i m n í  l y ž a ř s k ý  k u r z .   
 
V týdnu od 18. do 24. ledna proběhl   lyžařský kurz  naší 
školy ve Stříbrné v Krušných horách. Zúčastnilo se ho      
celkem 27 žáků. Lyžovali jsme a jezdili na snowboardu v 
lyžařském centru na Bublavě. Na běžkách jsme závodili 
přímo ve Stříbrné. K žádnému většímu zranění nedošlo.      

  Mgr.Jana Veselá 
 

Z á p i s  d ě t í  d o  Z Š  a  M Š  

 Zápis dětí do mateřské školy proběhl 23. a 
24.února 2009. K zápisu se dostavilo 10 dětí s rodiči.  
 16. ledna 2009 přivítaly budoucí prvňáčky v naší 
škole pohádkové postavičky. Děti si prohlédly školu a 
pak v 1. třídě prokazovaly svou připravenost na zahájení 
školní docházky. Rodiče po předložení potřebných dokla-
dů mohli snažení svých dětí ve třídě sledovat. Pro budou-
cí prvňáčky měly paní učitelky připravené různé úkoly a 
po jejich splnění si za odměnu mohli vybrat dárečky, kte-
ré pro ně připravili žáci naší školy. K zápisu se dostavilo 
16 dětí, které byly u zápisu poprvé. Rodiče 4 dětí požáda-
li o odklad povinné školní docházky. 1. září 2009 tedy 
nastoupí do 1. třídy 18 dětí. 12 nově přijatých a 6 dětí po 
odkladu povinné školní docházky.    
 Všichni se na budoucí prvňáčky těšíme.                                                                                                                              
      JP 

Ž i v o t  v  D o m o v ě  K o l e š o v i c e   

 

 

 

 

 

 

                                                                                                               

* 23. ledna se naši klienti zúčastnili plesu seniorů v Novém Stra-
šecí, který pořádal tamější Domov v místní jídelně. Kdo se           
zúčastnil, nelitoval. Hudba hrála nejen k poslechu, ale i k tanci a 
nikomu se domů nechtělo. Uživatelům ze Strašeckého  Domova 
seniorů určitě pozvání oplatíme.  

 

 

  

  

 

 

* V neděli 8. března zavítal do naší vsi divadelní soubor Tyl 
z Čisté. Jeho členové zahráli v místním sále pohádku „O šípkové 
Růžence“, kterou shlédli i naši klienti. Pohádka se moc líbila. 
Jinak se všichni těšíme na jarní sluníčko a jarní grilování, které se 
pomalu stává tradicí.        
                            E                                                                                        

 

                      



 

Z O  Č S C H  K o l e š o v i c e  

  

 V letošním roce slaví naše základní organizace Čes-
kého svazu chovatelů Kolešovice 33. výročí založení. Nedá 
mi proto, abych nezavzpomínala na uplynulá léta.  
 Dne  2. srpna 1976 se nás sešlo 15, což byla podmín-
ka založení nové ZO na okrese. Neměli jsme žádnou klubov-
nu, žádné velké zkušenosti, jenom elán a chuť něco udělat se 
svými zálibami, hlavně v chovu okrasného ptactva. Předsedou 
se stal František Lill, jednatelem Miloslav Závodský, poklad-
níkem Otta Řežábek a hospodářem Josef Englický.  
 Netrvalo dlouho a první výsledky byly na světě. 
Hned v říjnu jsme uspořádali první výstavu a zisk několika 
stokorun považovali za úspěch. Ještě větším úspěchem ale 
bylo, že se k nám začali přihlašovat chovatelé domácí, 
z okolních vesnic i z města. A najednou jsme byli chovatelé 
králíků, drůbeže, holubů, kožešinových zvířat, psů a samo-
zřejmě okrasného ptactva. A počet členské základny čítal až 
50 členů. Od MNV jsme dostali jednu místnost v domku za 
poštou, kterou jsme museli celou opravit, ale měli jsme se kde 
scházet. Výstavy jsme pořádali každým rokem ve vypůjče-
ných prostorách od JZD a MNV. Nakonec jsme začali vysta-
vovat v prostorách bývalé fary, kterou vlastnila naše členka 
Marta Koryntová. Měli jsme k dispozici přízemí budovy a 
celou zahradu. Po několika letech nám nabídla, abychom od 
ní nemovitost koupili. Byla už hodně let v důchodu a nemoc-
ná, neměla na opravy a údržbu peníze ani sílu a tak v roce 
1987 naše ZO  nemovitost zakoupila. Okresní výbor ČSCH 
nám zapůjčil peníze na tuto koupi a naše paní Marta měla 
právo užívat zdarma byt v prvním patře a zahradu, jak byla 
zvyklá. Dalším věcným břemenem pro nás byla provozovna 
MNV – mandl prádla. Protože to byla služba obyvatelům, 
nechtěla ZO žádné nájemné.    
 A tak jsme začínali s dluhem, velkými plány na opra-
vu a úpravu celého výstavního areálu. Byli jsme šťastní, že 
jsme ve svém. Postupem let jsme opravili celé přízemí budo-
vy, kde je klubovna ZO a byly zde i výstavní prostory pro 
okrasné ptactvo. Na zahradě jsme vybudovali přístřešky pro 
klece a králíky, zastřešili a vybudovali holubník, přistavěli 
sociální zařízení i uzavřený přístřešek pro občerstvení. Na tyto 
opravy jsme ušetřili peníze z výstav, částečně jsme obdrželi 
dotaci od ÚV a část peněz jsme si zapůjčili opět od OV. Půjč-
ky jsme několik let spláceli a pak začali šetřit na další akce. 
Po úmrtí paní Marty, jsme opravili místnosti v prvním patře a 
přestěhovali expozici okrasného ptactva. Tímto se nám uvol-
nilo přízemí a tak při výstavách mají návštěvníci možnost 
vidět i výstavu akvarijních rybiček a zakoupit další chovatel-
ské potřeby a krmivo pro své chovy. Začali jsme opravovat 
vnější omítky budovy, provádět různé úpravy tak, abychom se 
nemuseli stydět před návštěvníky výstav a aby v té naší obci 
bylo hezky. V posledních letech jsme začali, a s pomocí 
Obecního úřadu Kolešovice, i dokončili opravu střechy. 
V naší obci je dostatek podnikatelů, ale nám se nedaří u nich 
vzbudit zájem o sponzorování a pomoc. Nabízíme možnost 
inzerce v našem katalogu, který vydáváme u příležitosti vý-
stav. A tak jsme na vše téměř sami.    
 Z naší organizace vystoupilo málo členů. Bohužel, 
hodně je těch, kteří odešli na trvalo tam, odkud není návratu, 

 

ale v naších srdcích zůstali a stále nezapomínáme na práci, 
kterou pro chovatelství odvedli.    
 V letošním roce máme 28 členů, všichni aktivně 
pracují. Ze zakládajících členů nás zůstalo jenom pět. Od 
založení všichni pracují ve výboru – předseda František 
Lill, pokladník Otta Řežábek, jednatelka Marta Řežábková, 
člen revizní komise Jaroslav Štiller a Josef Větrovec, který 
zastupuje naší ZO v okresní organizaci Rakovník. Všichni a 
dalších šest členů jsou držiteli „Vyznamenání II.stupně“, 
další čtyři mají vyznamenání III.stupně. Největším problé-
mem (a nejsme v tom sami) je získávání mladých chovate-
lů.  Při každé výstavě se přijdou v pátek podívat děti ze zá-
kladní a mateřské zdarma. Poté se někteří přihlásí za členy. 
Ukončí základní školu, jdou studovat, do učení, založí si 
rodinu a už nemají čas a nebo i chuť se chovatelství věno-
vat. Je to i dnešní dobou, kdy raději sedí u počítačů a mají 
na dosah, a s menší námahou, jiné zájmové činnosti.  
 V posledních letech pořádáme každou druhou ne-
děli v měsíci trhy drobného zvířectva a okrasného ptactva. 
Zde mohou i naši občané koupit nebo prodat své přebytky 
chovu. Jenom se stačí zastavit a podívat, žádné vstupné 
nevybíráme. Dvakrát do roka pořádáme výstavy. Zimní  
druhou sobotu v únoru a podzimní v sobotu a v neděli 
v měsíci říjnu. Probíhají v krásném prostředí, s velkým 
množstvím zvířat, kde si každý chovatel zakoupí kvalitní 
zvířata do svých chovů. Vedle vystavovaných králíků, drů-
beže, holubů, okrasného ptactva, ovcí, koz, morčat a akva-
rijních rybiček zde vystavuje náš člen na ukázku nutrie a   
lišky. Naše výstavy navštěvují lidé ze širokého okolí, okre-
sů, krajů, ale i z ciziny. Při první návštěvě projevili spokoje-
nost a už nám zůstali věrni a přijíždějí každým rokem. 
V únoru letošního roku jsme pořádali zimní výstavu, na 
které bylo vystaveno 80 ks králíků 13 plemen, 120 kusů 
holubů 13 plemen, 100 kusů hrabavé drůbeže a 102 ks 
okrasného ptactva. A jako vždy, návštěvnost byla slušná, 
jen místních přišlo málo. Tato výstava byla menší, ale 
v říjnu můžou návštěvníci vidět více než tisíc zvířat různých 
plemen a barevných rázů. Je zde i  velká příležitost zakoupit 
kvalitní chovná zvířata pro další rok.   
    Vážení, nechci aby to 
vypadalo vychloubačně. O naší práci ZO jsem psala jenom 
jednou do časopisu Chovatel  při příležitosti 30. výročí za-
ložení. Jsem ale přesvědčená, že si to v tuto chvíli, kdy jsem 
byla panem starostou požádána o příspěvek do 
„Kolešovických listů“, mohu dovolit. A za odvedenou práci 
si naši členové pochvalu zaslouží. Děkuji všem bývalým i 
současným členům za práci, kterou dělali a dělají, za množ-
ství chovaných čistokrevných zvířat a za rozšiřování kvalit-
ních chovů.  

Marta Řežábková, jednatelka ZO 

 



 

 

Václav  Zděnek  

Vlasta Řežábková  

Rost islav Čech  

Květos lava Val išová  

Marie Efenbergová  

Irena Ertlová  

Jan Seifert  

Miluše Dvořáková   

Květos lava Kovandová  

 

B l a h o p ř e j e m e ! 

 

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.         
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

Významného životního jubilea se v měsících březnu a 
dubnu 2009 dožívají naši  spoluobčané.  

  

Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.                                      
Dne 5. února 2009 se narodil  P a v e l  Č e č r d l e .               

Pavlíkovi přejeme krásný a spokojený život.                                            
Šťastným rodičům blahopřejeme !  

 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   

tisk Kolešovické  l i s tyKolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks. 

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                
Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577                                                                                                                

Adresa pro zasí l ání  př í spěv ků  a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka  př í š t ího č í s l a : 13. 05. 2009 

 DALŠÍ  INFORMACE   

MUDr.Marie Jenšovská oznamuje všem svým pacientům, že je možno objednat si vyšetření v ordinaci v  Kolešovicích na  urči-
tou hodinu po telefonické dohodě na středu nebo pátek. Telefonní číslo do ordinace: 313 582 337.  

 K U L T U R N Í   P O Z V Á N K A   

Dne 23.května 2009 od 13 hodin se v obci konají tradiční STAROČESKÉ MÁJE. Do průvodu hraje kapela SENIOR BAND a 
staročeská beseda bude zatančena  na prostranství před Domovem Kolešovice. Od 20 hodin je připravena taneční zábava na sále 

kulturního domu.  Vstupné 50,- Kč. K tanci a poslechu hraje Fernet a spol.                                                                                      

 
Vzkaz těm, kteří nemají doma kalendář a odkládají plasty dva dny po svozu. Pokud nutně potřebujete uklidit vaši do-
mácnost a nejste si jisti, že je poslední úterý v měsíci - odvezte, prosíme, pytle s odpadem do sběrného dvora.    
  
 
Poděkování všem, kteří již zaznamenali jaro a okolo svých domovů shrabali a zametli zimní nepořádek a přemýšlejí o 
výsadbě truhlíků do oken. Je dobře, že většině  lidí záleží na vzhledu nejen svého domu, ale i obce. 

Dne 7. února 2009 zemřela naše spoluobčanka, paní  M a r i e  B r a b c o v á.  

Čest její památce.  


